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Candidatura mea la funcția de Decan al Facultății de Ingineria Sistemelor 

Biotehnice reprezintă pentru mine șansa elaborării unei viziuni coerente proprii 

pentru viitorul pe termen apropiat și mediu al facultății noastre, elaborarea planului 

managerial 2024 – 2029 reprezentând sinteza experienței căpătate ca Prodecan în 

perioada 2020 – 2024. 

Vreau să încep prin a mulțumii public domnului Decan Biriș pentru șansa de a 

face parte din echipa de conducere a facultății de Ingineria Sistemelor Biotehnice în 

ultimii 4 ani, prin a mulțumii colegilor prodecani cu care am lucrat excelent în această 

perioadă dar si tuturor colaboratorilor, cadre didactice și studenți, care mi-au fost 

alături. Rezultatele obținute sunt în primul rând rodul activității unei echipe, rolul 

nostru, al managerilor, fiind acela de a coordona și de a scoate în evidență calitățile și 

punctele forte ale fiecărui membru din echipă. 

Perioada 2020 – 2024 a reprezentat pentru mine șansa de a trece din zona de 

profesorat (dascăl și formator cum îmi place mie să spun) spre zona de management 

educațional. Experiența din acești 4 ani m-au făcut să înțeleg ce înseamnă 

coordonarea tuturor activităților dintr-o facultate, am realizat anvergura unei 

Universități de talia Universității Naționale de Știință și Tehnologie Politehnica din 

București, mi-am autocreionat rolul cercetării într-o universitate din prisma 

managerului și nu a profesorului, am înțeles rolul fundamental al studenților în viața 

zilnică a unei facultății dar și rostul internaționalizării atât la nivel de formare 

profesională a profesorilor cât și a studenților de azi – inginerii anului 2030. 

Provocările în viața unei facultăți sunt diverse și de multe ori surprinzătoare, 

cadrele didactice au ajuns sa participe azi la activități necesare în dezvoltarea 

cotidiană a facultății pe care acum 10 -15 ani nici măcar nu ar fi gândit să le presteze, 

rolul studenților a devenit important în multe direcții, cooperarea mediului economic 

cu cel academic este fundamental pentru modernizarea pregătirii universitare și 

adaptarea viitorilor ingineri la realitatea actuală a pieței forței de muncă. 

Închei scurta introducere a planului meu managerial marcând un aspect 

important pe care l-am înțeles în acești ultimi 4 ani: nu poți merge singur înainte, nu 

te poți dezvolta și adapta decât parte dintr-o echipa. În ultimii ani, Facultatea de 

Ingineria Sistemelor Biotehnice a avut sprijinul necondiționat al conducerii 

Universității, colaborarea cu managementul UNSTPB dar și cu alte facultăți din 

Universitate conducându-ne la rezultate concrete în prezent dar și la o perspectivă 

pozitivă în anii ce vin. 

George Cătălin ION 
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1. INTRODUCERE  - trecut și viitor Împreună 
 

Facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice înseamnă fără doar și poate 

trecut, prezent și viitor. Cei 61 de ani de istorie ai facultății noastre au însemnat 61 de 

ani de provocări, în vremuri și regimuri politice diferite, în condiții economice, sociale 

și financiare fundamental modificate.  

Mandatul meu de Prodecan și al echipei din care am făcut parte a debutat in 

iunie 2020 în plină pandemie, cei 2 ani de restricții schimbând fundamental 

învățământul superior. Au avut loc transformări ale procesului de predare și evaluare, 

platformele online fac azi parte din activitatea obișnuită a unui profesor, promovarea 

facultății a căpătat noi forme moderne de desfășurare împrumutate din marketingul 

comercial. 

Facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice, prin corpul profesoral și 

studenții săi, trebuie să fie pregătită în orice moment să facă față unor noi provocări 

perfect normale într-o societate dinamică, aflată în permanență în ”viteza a 6-a” a 

schimbărilor. Aceasta pregătire trebuie să se facă din timp, în direcții variate, astfel 

încât elementul surpriză să fie atenuat iar efectele negative resimțite de facultatea 

noastră să fie minime. 

Planul Managerial propus azi abordează toate aceste aspecte și se bazează pe 

experiența personală managerială acumulată în calitate de prodecan al acestei 

facultăți (2020 - 2024) și, în aceeași măsură, pe capacitatea dovedită de a forma, de a 

lucra în echipă și de a conduce echipe manageriale. 

Îmi propun să identific aspectele pozitive realizate în perioada 2020 – 2024, 

dar și zonele unde putem îmbunătății activitatea pe durata mandatului următor.  

 

2. CONTEXT – provocările prezentului și a viitorului 
 

Așa cum apare foarte bine menționat în planul managerial 2024 – 2029 al 

domnului rector Mihnea COSTOIU, ultimii ani ne-au arătat tuturor fragilitatea 

sistemelor în fața evenimentelor neașteptate. De la pandemia COVID-19 și până la 

război sau fluctuațiile economiei globale, Universitatea noastră și automat și 

facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice au identificat probleme care păreau 

până în 2019 din alt scenariu. Remodelarea procesului educațional, digitalizarea 

accelerată, schimbarea mediului economic și a pieței forței de muncă pentru care 

studenții ISB se pregătesc, caracteristicile studentului 2020 – 2030, inflația si costurile 

ridicate în achiziții, creșterea sumelor alocate utilităților, necesitățile în continuă 



schimbare a studenților care solicită cămin, internaționalizarea atât la nivel de 

universitate cât și de facultate (cercetare, corp profesoral, mobilități ale studenților) 

au fost preocupări majore ale conducerii facultății în mandatul precedent și vor 

rămâne de o deosebită actualitate și în următorii 5 ani. 

Procesul continuu de dezvoltare a Facultății de Ingineria Sistemelor Biotehnice 

trebuie să continue și asta se poate realiza  ținând cont de gestionarea 

corespunzătoare a tuturor componentelor care contribuie la aceasta. În egală măsură 

trebuie avute în vedere activitățile de: 

• învățământ / cercetare, 

• problemele studențești, 

• dezvoltarea resursei umane și a bazei materiale, 

• relația cu mediul economic și de cercetare-dezvoltare-inovare, 

• aspectele privind imaginea și promovarea facultății. 

Prezentul 2024 pentru Facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice înseamnă 

aproximativ 1000 de studenți înmatriculați la programele de studii de licență, 

masterat, doctorat. 

Ciclul de 

studii 
Domeniul Specializarea 

Li
ce

n
ță

 

Inginerie mecanică Mașini și Instalații pentru Agricultură și Industria Alimentară 

Ingineria mediului Informatică Aplicată în Ingineria Mediului 

Ing produselor alimentare Ingineria Produselor Alimentare 

Mecatronică și robotică Mecatronica Sistemelor Biotehnice 

M
as

te
ra

t 

Inginerie mecanică 

Controlul Zgomotelor și Vibrațiilor  

Inginerie și Proiectare Asistate de Calculator pentru Mașini și 

Structuri Mecanice  

Cercetarea, Proiectarea și Testarea Sistemelor Biotehnice 

Ingineria mediului 
Inginerie și Management în Protecția Mediului 

Ingineria și Managementul Sistemelor Biotehnice 

Ing produselor alimentare Tehnologii Avansate în Industria Alimentară 



D
o

ct
o
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t Inginerie mecanică   

Ingineria mediului   

 

Pe parcursul mandatului precedent, admiterea la ciclurile de licență și 

masterat au fost printre principale provocări ale echipei din care am făcut parte. 

Pentru ciclul de licență, anul 2021 a reprezentat un minim istoric care punea sub semn 

de întrebare viitorul unor specializări ale facultății. Ridicarea restricțiilor pandemice a 

permis echipei de promovare, formată din cadre didactice din cele două 

departamente ale facultății dar și din numeroși studenți plini de entuziasm și 

determinare, să schimbe situația în 2022 și 2023. Azi, facultatea noastră are cea mai 

bogată generație de boboci cu 210 studenți înmatriculați la ciclul de licență, anul I. 

Situația prezentă nu ne permite însă să ieșim din starea de veghe. Aspectele 

bune desfășurate în ultimii 2 ani trebuie păstrate, efortul cadrelor didactice și a 

studenților implicați fiind unul semnificativ în acest sens. Dacă în cazul studenților, 

echipa își modifică semnificativ componența an de an, în cazul cadrelor didactice 

viitoarea conducere a facultății trebuie să stăpânească foarte bine instrumentele de 

motivare în rândul colegilor. E nevoie de efortul tuturor pentru a păstra cifrele 

excelente din 2023. 

De asemenea, în cazul admiterii la Masterat, e nevoie de continuare activității 

de recrutare din ultimii ani, dar și aici următorii ani se anunță provocatori iar 

necesitatea dezvoltării bazinului de selecție devine o prioritate. 

Evoluția demografică reprezintă o preocupare a conducerii Universității și ea a 

fost formulată textual în noul program managerial 2024 – 2029. Fluctuația numărului 

de studenți înmatriculați în învățământul superior este în strânsă legătură cu 

emigrarea părinților tineri (fenomen accentuat în ultimii 15 ani), cu scăderea natalității 

dar și cu scăderea promovabilității la examenele naționale din cadrul învățământului 

preuniversitar.  

Corpul profesoral trebuie să fie pregătit din toate punctele de vedere pentru a 

lucra în anii următori cu generații care au pierdut un volum important de informație 

odată cu cei 2 ani pandemici (urmează generațiile care erau in clasele 7 – 10 în anii 

2020 – 2022). 

În același timp, în ultimii ani, se constată tendințe demografice negative în 

ceea ce privește populația rezidentă de vârstă corespunzătoare învățământului 

superior, înregistrându-se scăderi la aproape toate grupele de vârstă. 



Fenomenul de scădere demografică nu va ocoli Universitatea și nici facultatea 

noastră, ceea ce indică faptul că o criză de studenți este la orizontul acestui mandat. 

Conform mecanismului actual de finanțare, criză de studenți = criză de fonduri.  

Definesc ca o prioritate a viitorului mandat scăderea procentului de abandon, 

mai ales în rândul studenților de anul I. Aici este nevoie de efortul concentrat al întregii 

comunități academice ISB pentru a corecta o problemă generală a învățământului 

tehnic din România. Generațiile actuale preferă drumul lin, fără piedici și eforturi 

semnificate către obiectiv. Ingineria presupune formare permanentă și aprofundată, 

răbdarea si perseverența nefiind neapărat o virtute a generațiilor viitoare de studenți. 

Concluzionând, ISB are nevoie în continuare de: 

 
• cadre didactice bine pregătite profesional; 

• infrastructură modernă de documentare, predare și 

experimentare; 

• programe de studii acreditate ARACIS; 

• relații bune de colaborare cu agenți economici și cu institute de 

cercetare de profil; 

• cerere pe piața forței de muncă a absolvenților facultății.  

 
• scăderea numărului absolvenților de liceu și a interesului pentru a 

urma studii universitare tehnice; 

• creșterea numărului ofertelor educaționale alternative; 

• grad de abandon destul de ridicat, în special în primii doi ani de 

studiu; 

Obiectivul central al acestui mandat îl constituie continuare dezvoltării în 

facultatea ISB a cadrului de lucru specific vieții universitare, propice dezvoltării 

personale a studenților, cadrelor didactice și a tuturor angajaților, interconectați 

între ei, care să funcționeze cât mai eficient în angrenajul UNSTPB și în sistemul 

național de învățământ superior. 

 

Împreună cu echipa de conducere, am lucrat timp de 4 ani la un concept 

#familiaISB ! Cu el trebuie mers mai departe, indiferent de componența viitoarei 

echipe manageriale. #familiaISB nu este doar un concept de marketing, o vorbă fără 

acoperire, este un aspect real de interacțiune cadru didactic – student – personal 



auxiliar – conducerea facultății, un aspect care ne poate diferenția de alte oferte 

educaționale și ne poate aduce beneficii importante în cifrele de la Admitere. 

 

3. CALITATEA EDUCAȚIEI 
 

Calitatea educației este evaluată în permanență prin diferite raportări, 

indicatori, cifre și procente. Elementul final care definește calitatea educației primită 

de un student în anii de facultate este însă gradul de absorbție a absolvenților pe piața 

forței de muncă în domeniul în care te-ai pregătit 4 sau 6 ani în cazul continuării 

studiilor de licență cu studiile masterale. 

Din contactul direct avut cu studenții si liceenii, generația actuală dar și cele 

viitoare sunt extrem de pragmatice. Primim din ce în ce mai des întrebări de genul 

”Termin facultatea/specializarea X la dvs, ce ma pot angaja după?” sau ”ca absolvent 

in domeniul Y care e salariul unui debutant?” 

Facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice trebuie să profite de cele 4 

domenii de licență actuale, toate extrem de atractive și cu un viitor clar conturat. 

Conform datelor sociologice, deficitul de ingineri pe piață forței de muncă din 

România este unul uriaș și el devine chiar o piedică în dezvoltarea industrială. 

Contactul permanent cu agenții economici, reducerea volumului teoretic de 

informație și înlocuirea lui cu aspecte practice de actualitate, updatarea permanentă 

a programelor analitice din facultate, înlocuirea unor discipline cu altele de actualitate 

în domeniu, toate acestea trebuie să constituie o altă prioritate a viitoarei conduceri 

ISB. 

Un viitor clar conturat și plin de oportunități reale pentru studenții facultății 

este probabil cel mai valoros element de marketing educațional prezent și viitor. 

Am remarcat in planul managerial al domnului Rector ales Mihnea COSTOIU 

câteva precizări importante pe care facultățile trebuie să și le însușească rapid. 

Datorită modificărilor aduse de progresul tehnologic, piața forței de muncă se 

schimbă dramatic ( 60% dintre tinerii cu vârste cuprinse între 15 si 24 de ani de la nivel 

global nu vor avea competențele necesare pentru piața forței de muncă în 2030, arată 

un raport realizat de UNICEF și Generation Unlimited) și va presupune achiziția 

periodică de noi competențe sau aprofundarea celor deja existente. Complementar, 

conform datelor oferite de Forumul Economic Mondial, 60% dintre locurile de muncă 

ale viitorului nu au fost create încă și 40% dintre copiii care sunt azi la grădiniță vor 

trebui să devină antreprenori pentru a avea o formă de venit. 



Având aceste aspecte menționate în planul managerial 2024 – 2029 al 

conducerii Universității, cred că facultatea noastră poate să privească spre viitor 

încercând să anticipeze câteva direcții obligatorii de pregătire a viitorilor absolvenți, 

direcții care să crească la final calitatea actului educațional în ISB. Menționez aici: 

➢ Dezvoltarea abilităților de antreprenor a absolvenților ISB indiferent de 

domeniul de studiu la licență, prin introducerea unor cursuri specifice noi domeniului. 

➢ Dezvoltarea unor cunoștințe și abilități de educație financiară adecvate anului 

2025 – 2030 pentru toți absolvenții de licență ISB. 

➢ Creșterea importanței actuale a cunoașterii de limbi străine și a abilităților 

digitale prin evaluări obligatorii și cursuri specifice. 

➢ Introducerea la toate specializările facultății ISB a unor cursuri de programare, 

inteligență artificială și legislație în domeniul studiat. 

➢ Adaptarea programelor masterale dar si a unor cursuri de formare de scurtă 

durată la cerința pieței de noi competențe sau aprofundarea celor deja existente în 

cele 4 domenii ale facultății (Inginerie mecanică, Ingineria mediului, Ingineria 

produselor alimentare și Mecatronică și Robotică). 

 

4. MANAGEMENTUL ACTIVITĂȚII DE CERCETARE  - cercetare științifică cu 

relevanță internațională 
 

Managementul activității de cercetare din facultatea noastră trebuie să fie în 

corelare permanentă cu viziunea Universității și direcțiile asumate atât în ultimii 4 ani 

cât și în planul managerial 2024 – 2029 al domnului rector Mihnea COSTOIU. 

În ultimul deceniu, Universitatea a întreprins demersuri importante pentru 

realizarea unei platforme de colaborare mai bune cu industria și implicarea mediului 

privat în dezvoltarea infrastructurii și a proiectelor de cercetare cu aplicabilitate 

practică. Rezultatul acestor demersuri a fost atât extinderea infrastructurii de 

cercetare a universității, cât și creșterea vizibilității rezultatelor științifice și a 

echipamentelor de care dispune universitatea, precum și intensificarea transferului 

tehnologic. 

În prezent, Facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice prin cele 2 

departamente ale sale, dispune de o infrastructură de cercetare modernă și amplă, 

rezultat al eforturilor investiționale UNSTPB. Creșterea calității și a vizibilității activității 

de cercetare științifică este una dintre direcțiile importante de dezvoltare a facultății 

noastre în perioada 2024 – 2029. În acest sens, acțiunile pe care le propun sunt: 



➢ Focusarea pe domeniile de competență ale corpului profesoral din facultatea 

noastră, în acord cu Strategia națională de cercetare, dezvoltare și inovare dar și cu 

strategia UNSTPB 2024 - 2029. Temele principale la care trebuie să ne racordăm, în 

strânsă legătură cu spectrul de preocupări ale personalului din facultatea ISB, sunt: 

agricultură durabilă; securitate alimentară; surse de energie sigure, ecologice și 

eficiente; acțiuni de combatere a schimbărilor climatice, de mediu, utilizarea eficientă 

a resurselor și a materiilor prime; bioeconomie; transporturi inteligente, ecologice și 

integrate; determinări vibro-acustice în mediul industrial și social; mecanică aplicată; 

proiectarea asistată de calculator; mecatronica sistemelor biotehnice; robotică cu 

aplicabilitate în agricultură, mediu sau industrie alimentară. 

➢ Valorificarea oportunităților infrastructurii de cercetare oferite de Institutele 

de Cercetare ale UPB (CAMPUS și PRECIS), institute in care regăsim peste 70 de 

laboratoare de ultimă generație destinate activităților în parteneriat cu industria. 

➢ Sprijinirea practică a cadrelor didactice tinere din universitate pentru 

accesarea de granturi GEX și ARUST (granturi finanțate din fonduri proprii ale 

universității). 

➢ Încurajarea cadrelor didactice de participare în programul PubArt, finanțat din 

fonduri proprii, pentru stimularea publicațiilor în reviste WOS, prin susținerea taxelor 

de publicare a articolelor și a taxelor de participare la conferințe ISI. 

➢ Continuarea colaborării cu Institutul Național de Cercetare-Dezvoltare pentru 

Mașini și Instalații Destinate Agriculturii și Industriei Alimentare, acum parte 

componentă a noii universități UNSTPB. 

➢ Dezvoltarea parteneriatelor cu mediul economic, cu eventuale oportunități de 

dezvoltare a unor laboratoare dedicate cercetării aplicate. 

➢ Sprijinirea Școlii Doctorale de Ingineria Sistemelor Biotehnice în creșterea 

standardelor științifice ale activității de cercetare și crearea cadrului administrativ de 

primire a doctoranzilor străini. 

➢ Sprijinirea activității UNSTPB de alcătuire a bazei de date privind producția 

științifică și la dezvoltarea și implementarea sistemului digital de management al 

cercetării la nivel UNSTPB. 

➢ Dezvoltarea și consolidarea parteneriatelor strategice pe termen lung cu 

organizații recunoscute din întreaga lume, prin cooperarea mai strânsă cu mediul 

economic pentru folosirea capacităților operatorilor economici și dezvoltarea de 

capacități care să fie folosite împreună cu facultatea, precum și prin participarea 

facultății, respectiv a universității, în clustere pentru coagularea eforturilor 

operatorilor economici și a mediului universitar.  

➢ Continuarea dezvoltării infrastructurii din facultate atât pe direcția celei mai 

noi specializări (Mecatronica Sistemelor Biotehnice – licență + un viitor program de 

masterat în limba engleză) cât și pe domeniile devenite deja tradiționale și definitorii 



pentru facultatea noastră (inginerie mecanică, ingineria mediului și ingineria 

produselor alimentare). 

 

5. MANAGEMENTUL RESURSELOR UMANE 
 

Cea mai de preț resursă a unei organizații o reprezintă resursa umană! 

Performanța țintită de UNSTPB și de facultatea ISB nu poate fi atinsă fără 

resurse umane de calitate, iar pentru a obține rezultatele necesare plasării facultății 

în topul facultăților de profil din țară, facultatea noastră s-a înscris în tendința generală 

din ultima perioadă, aceea de: 

▪ întinerire a corpului profesoral, 

▪ creare a unui mediu bazat pe respect reciproc, 

▪ comunicare și onestitate 

Chiar dacă, inevitabil, o parte a cadrelor didactice ale facultății s-au pensionat 

în ultimii ani sau o vor face în perioada următoare, cred ca e important să ne străduim 

și să reușim să-i păstrăm ca asociați pe cei care doresc și pot să-și desfășoare în 

continuare o parte din activitățile didactice. De asemenea, procesul de recrutare, 

selecție și angajare a cadrelor didactice tinere, bine pregătite și dornice de 

autodepășire, trebuie să fie un proces continuu astfel încât, la cele două 

departamente ale facultății să menținem o repartiție echilibrată pe posturi a cadrelor 

didactice (”piramida”). 

În deplin acord cu Programul managerial al Rectorului ales, consider că 

evoluția viitoare în acest domeniu trebuie să se bazeze pe: 

➢ Promovarea unei culturi organizaționale bazată pe excelență academică, 

performanță, probitate, etică și nediscriminare; 

➢ Sprijinirea promovării în cariera didactică 

➢ Susținerea planului personal de dezvoltare în carieră pentru fiecare cadru 

didactic, în corelație cu strategia facultății, inclusiv prin sprijinire pentru participare la 

programe de formare continuă;  

➢ Încurajarea și susținerea mobilității cadrelor didactice la nivel național și 

internațional; 

➢ Promovarea prestigiului profesional al cadrelor didactice și sprijinirea acordării 

unui nivel de salarizare în concordanță cu rolul acestora; 



➢ Îmbunătățirea condițiilor de muncă, inclusiv asigurarea mijloacelor moderne 

în procesul didactic, de cercetare și de management; 

➢ Susținerea profesorilor valoroși, creatori de școală, membri ai forurilor de 

referință națională sau internațională; 

➢ Atragerea și sprijinirea celor mai performanți tineri care doresc să urmeze o 

carieră didactică; 

➢ Consultarea și implicarea în procesul de adoptare a deciziilor a întregului 

personal (didactic, de cercetare și didactic auxiliar); 

➢ Susținerea dialogului cu structurile sindicale 

 

6.  STUDENȚII  - Dezvoltarea OSB și implicarea activă a studenților în viața 

zilnică a facultății.  
 

Deși jumătate din perioada mandatului ce se apropie de final a fost pentru 

studenții ISB una plină de provocările pandemice, consider ca ultimii 4 ani au adus 

schimbări de esență în viața studentului ISB-ist. Parte activă și direct implicată în 

conceptul #familia ISB, mandatul 2020 – 2024 a condus la apariția în facultatea noastră 

a unei noi asociații studențești – Organizația Studenților Biotehniști. 

Organizația Studenților Biotehniști beneficiază de 

un statut complex, modern, adaptat din toate punctele de 

vedere activității desfășurate. Având la bază organizarea pe 

departamente, OSB s-a dovedit extrem de activă în cele 18 

luni de la înfințare. Parter al facultății în toate 

evenimentele de anvergură (Polifest, PoliBiofest, etc.), OSB 

a realizat o gamă largă de evenimente menite să creeze 

dinamica adecvată vieții de student. Amintim aici activități 

ca Balul Bobocilor 2022 și 2023, WinterCamp 2022 și 2023, SummerCamp, Spectacol 

caritabil aprilie 2023, TreasureHunt iunie 2023 si decembrie 2023, Prezentare Brigada 

Antidrog, Seri de film, LaserMaxx și lista poate continua. 

În mandatul 2020 – 2024 am remediat deficitul de reprezentare a studenților 

ISB la nivelul tuturor structurilor UNSTPB. Momentan, studenții ISB sunt reprezentați 

cu succes la nivelul Senatului Universității de către studenta senator Andreea Epure, 

de asemenea sunt aleși prin vot direct cei 7 reprezentanți în Consiliul Facultății (Arina 

Sibișan, Ana-Maria Grosu, Mihaela Barbu, Alexandru Nan, Laurențiu Burducea, 



Alexandru Coleși, Alexandru Prangate). Comitetul de cămin P9 este unul funcțional și 

reprezentativ, cu membrii ai celor 4 domenii de studiu din facultatea noastră. 

S-a implementat în ultimii 4 ani o formă de organizare și comunicare eficientă 

între conducerea facultății și studenți. Fiecare grupă are ales un șef/șefă de grupă aflat 

în dialog permanent cu Prodecanul responsabil cu activitatea studențească. De 

asemenea fiecare grupă are desemnat un cadru didactic tutore iar grupele de anul 1 

și 2 studenți tutori de an mai mare responsabili cu adaptarea mai rapidă la mediul 

universitar. 

Dialogul cu Organizația Studenților Biotehniști se face prin președintele OSB, 

vicepreședintele OSB dar si prin responsabilii de departamente. 

Implicarea studenților în viața facultății este una activă și reală, amintind aici 

doar câteva aspecte: 

➢ Studentul senator este invitat permanent la ședințele săptămânale BEF – ISB. 

➢ Studenții sunt partea de bază a activității de promovare desfășurată pe 

facultatea noastră atât în țară cât și în cadrul campusului UNSTPB. 

➢ Comisia de burse ISB 2023 – 2024 compusă în majoritate din studenți senatori 

și consilieri conform noului ordin de ministru a manageriat excelent acordarea 

burselor de merit și a celor sociale în noiembrie – decembrie 2024. 

➢ Numărul studenților votanți la alegerile studențești organizate în UNSTPB a 

crescut exponențial în perioada 2020 – 2024, reprezentativitatea studenților aleși fiind 

indubitabilă, onorantă dar și aducătoare de responsabilitate. 

➢ Vizibilitatea facultății pe zona social – media a avut in perioada 2020 – 2024 o 

creștere spectaculoasă, platformei Facebook adăugându-se conturile facultății și ale 

OSB pe Instagram și TikTok. Departamentul de social-media al OSB gestionează grupul 

studenților creatori de conținut. 

Pentru mandatul 2024 – 2029, planul meu managerial propune pentru 

continuarea schimbărilor în viața studentului ISB-ist următoarele: 

➢ Extinderea ofertei de cursuri opționale, în cadrul ISB sau la o altă facultate din 

cadrul UNSTPB, sau chiar la altă universitate – în baza sistemului european de credite 

transferabile (ECTS). 

➢ Dezvoltarea cursurilor care au în vedere dobândirea de competențe 

transversale, cum ar fi comunicarea, antreprenoriat, lingvistice, managementul 

timpului, educație financiară, independența în învățare, legislație. 



➢ Încurajarea activităților extracuriculare prin colaborarea OSB cu organizații și 

asociații studențești din universitate, dar si cu alte organizații non-guvernamentale și 

cu reprezentanți din mediul economic. 

➢  Susținerea în mandatul 2024 – 2029 a voluntariatului studențesc și 

recunoașterea acestei activități prin sistemul de credite ECTS. 

➢ Sprijinirea activităților OSB, prin alocarea de resurse și susținerea 

parteneriatelor din aceștia și mediul economic pentru îmbunătățirea gradului de 

finanțare. 

➢ Facilitarea accesului studenților la oportunități de internship. 

➢ Creșterea numărului de studenți care accesează mobilități de tip Erasmus+ sau 

Athens. Menționez că în mandatul 2020 – 2024 după depășirea perioadei pandemice, 

nr de mobilități la nivelul ISB a crescut cu 500% față de perioada 2016 – 2020. 

Continuarea trendului de creștere este însă posibilă doar cu implicarea întregului corp 

profesoral al facultății noastre, prin mărirea numărului de colaborări cu Universități 

partenere. 

➢ Promovarea participării studenților ISB în comunitățile EELISA și realizarea 

conexiunilor cu alte comunități din universitățile partenere (eventuale colaborări cu 

organizații studențești din mediile respective). 

➢ Sprijinirea studenților ISB care provin din medii vulnerabile și defavorizate. 

➢ Organizarea împreună cu Asociația Studenților a unor întâlniri cu studenții 

întorși din mobilități de tip Erasmus+ și prezentarea avantajelor și a experienței 

Erasmus+. 

➢ Sesiuni de promovare a avantajelor carierei didactice în rândul celor mai buni 

studenți ISB și continuarea atragerii șefilor de promoție pentru a rămâne în 

Universitate (cred că aici ar fi utile organizarea de diverse evenimente în care studenții 

reprezentativi să interacționeze cu cadrele didactice în mediul universitar, dar altfel 

decât la clasă). 

Un concept promovat la nivel de Universitate în ultimul an și prezent în planul 

managerial 2024 – 2029 al domnului rector Mihnea COSTOIU este acela de ”meseriile 

viitorului”. Plecând de la informațiile prezente în raport (60% din meseriile viitorului 

nu există în acest moment), cred că e obligatoriu pentru facultatea noastră să 

privească în viitor. Pregătirea studenților ISB pentru ”meserii ale viitorului” în cele 4 

domenii actuale ale facultății se poate realiza doar printr-un contact permanent cu 

companiile partenere în vederea promovării tendințelor de pe piața forței de muncă. 

Consider oportune întâlniri de genul ”Ambasadori UPB” pe care Universitatea 

noastră le organizează în ultimii ani cu foști absolvenți ai facultății angajați în domeniile 

în care s-au pregătit. 



De asemenea, facilitarea accesului studenților la tehnologii de ultima 

generație, atât în laboratoare cât și în companii, poate contribui la gradul de absorbție 

al absolvenților pe piața forței de muncă și la atenuarea șocului dat de diferența 

facultate – job. 

 

7. MANAGEMENT ACADEMIC 
 

Cum poate influența managementul academic al unei conduceri de facultate 

calitatea educației și a absolvenților? Personal, consider că o provocare majoră în 

continuare o constituie discrepanța dintre abilitățile și competențele dezvoltate prin 

învățământul superior și cele cerute de piața forței de muncă, care conduc la 

necesitatea adaptării programelor de studii. Managementul academic trebuie să fie în 

permanență ancorat la conceptul de ”meseriile viitorului” prezentat anterior. 

Până la urmă, cei mai buni ambasadori, cel mai bun produs de marketing al 

unei facultăți și obiectul de activitate este studentul, absolventul. Chiar dacă vremurile 

se schimbă cu o viteză uluitoare, foștii absolvenți rămân cea mai bună carte de vizită 

a noastră și resursa inepuizabilă de adaptare la prezent și, de ce nu, la viitor. 

Pentru perioada 2024 – 2029, un obiectiv strategic important îl constituie 

creșterea atractivității și competitivității ofertei educaționale pe ciclurile de licență, 

masterat și doctorat. Facultatea ISB și-a diversificat în ultimii ani oferta educațională 

la programele de studii de licență și masterat și, în acest context, în perioada care 

urmează, își propune următoarele acțiuni: 

➢ Înnoirea conținutului disciplinelor din curriculum; 

➢ Adaptarea și dezvoltarea prelegerilor de curs orientate pe exigențele pieței 

locurilor de muncă; 

➢ Promovarea aplicațiilor care au corespondent în mediile de producție sau 

economico – financiare; 

➢ Aplicarea la scară mai largă a tehnologiilor informaționale în procesele de 

predare-învățare-evaluare; 

➢ Centrarea pe student a activităților de predare-învățare; 

➢ Suport pentru activitățile de pregătire individuală a studenților; 

În acest context, oferta educațională actuală trebuie să fie supusă unui proces 

amplu de analiză și actualizare, care să conducă la îndeplinirea altui obiectiv strategic 

- modernizarea, adaptarea și flexibilizarea programelor de studii astfel încât să facă 



posibilă formarea și dezvoltarea competențelor definite în acord cu cerințele pieței 

muncii, cu evoluțiile și standardele naționale și internaționale, care să faciliteze 

inserția socio-profesională a absolvenților. Pentru aceasta se au în vedere următoarele 

acțiuni: 

➢ Promovarea unui proces educațional formativ, axat pe rezultatele învățării, pe 

capacitatea de dezvoltare personală și în spirit antreprenorial; 

➢ Îmbunătățirea planurilor de învățământ și a conexiunilor dintre discipline, în 

spiritul standardelor de calitate ARACIS; 

➢ Introducerea pe platforma MOODLE a tuturor materialelor de lucru pentru 

studenți: cursuri, seminare, referate de laborator, îndrumare de proiectare; 

➢ Diversificarea modalităților de evaluare a studenților din perspectiva 

managementului calității; 

➢ Compatibilizarea competențelor profesionale și transversale definite în grilele 

descrise în RNCIS cu fișele disciplinelor din planurile de învățământ; 

➢ Asigurarea numărului necesar de locuri pentru desfășurarea practicii de 

producție a studenților la agenți economici din domeniul de pregătire, atât la 

programele de licență cât și la cele de masterat. 

Creșterea calității programelor de studiu ale facultății ISB trebuie să aibă în 

vedere și dezvoltarea capacităților de comunicare, creație, de inovare și de adaptare 

la schimbare. Toate aceste obiective necesită, în același timp, o mai bună administrare 

a spațiilor de învățământ și cercetare, sporirea investițiilor în dotarea acestora și 

informatizarea procesului de predare și evaluare. 

Îmi doresc personal, introducerea ca și obiectiv de bază în zona de 

management academic, a dezvoltării la studenții ISB a conceptului de ”formare 

continuă”, prin întâlniri cu absolvenți recenți ai facultății (10 – 12 ani) dar și cu 

reprezentanți HR și prezentarea realităților prezente din viziunea angajatorilor. 

Un alt obiectiv la nivel de management academic pentru mandatul 2024 – 

2029 este finalizarea demersurilor de înființare a unui program de master în domeniul 

Mecatronica Sistemelor Biotehnice cu predare în limbă străină. Acest program se 

dorește atât o oportunitate pentru absolvenții ISB licență ai domeniului, cât și un pas 

important în internaționalizarea facultății noastre. Atragerea de studenți străini ca și 

masteranzi ai acestui program va deschide noi direcții în zona de promovare 

educațională ISB 2030. 

Școala Doctorală de Ingineria Sistemelor Biotehnice trebuie să devină punctul 

forte, la cel mai înalt nivel de pregătire academică, al ofertei educaționale a facultății, 

care presupune o formare de calitate, selectare și promovare a studenților merituoși 

din ciclurile de licență și masterat.  



Activitățile științifice de înaltă performanță trebuie să se desfășoare, în cea mai 

mare parte, în școala doctorală, în cadrul grupurilor de cercetare (care să includă și 

studenți de la masterat) constituite în jurul conducătorilor de doctorat. 

Un accent va trebui să se pună și pe studiile doctorale în cotutelă și pe temele 

de cercetare de interes pentru agenții economici, care să fie motivați să co-finanțeze 

realizarea acestor teze.  

Colectivul conducătorilor de doctorat de la ISB trebuie întărit prin încurajarea 

și sprijinirea cadrelor didactice la dobândirea atestatului de abilitare. 

 

8. MANAGEMENT STRATEGIC, FINANCIAR, INVESTIȚIONAL ȘI 

ADMINISTRATIV 
 

Viziunea domnului Mihnea COSTOIU, rectorului UNSTPB ales, este 

determinantă la acest capitol, iar Facultatea de Ingineria Sistemelor Biotehnice, prin 

tradiția și valoarea sa recunoscută, trebuie să-și aducă aportul la identificarea 

domeniilor de nișă în care universitatea să își poată valorifica avantajul competitiv. 

Inovarea și îmbunătățirea continuă a performanțelor implică deschiderea, cu o 

modestie implicită spre schimbare, necesară pentru admiterea posibilității de progres 

și a convingerii că se poate învăța și din afara comunității. Este necesară acceptarea 

ideii de disponibilitate la expunere pentru evaluare și acceptarea, cu onestitate, a 

propriilor greșeli, din care se poate învăța. 

 Managementul strategic se va concentra pe imaginea și identitatea Facultății 

de Ingineria Sistemelor Biotehnice, ca parte componenta a UNSTPB, și se vor identifica 

direcțiile de dezvoltare pe termen lung, utilizând resursele prezente și valorificând 

potențialul de dezvoltare propriu și al UNSTPB, asigurând un echilibru între 

raționalizarea resurselor, inovarea în demersurile organizaționale și prezervarea 

valorilor.  

Trebuie amintit și contextul actual în care, în ultimii 10 ani, s-au realizat cele 

mai mari investiții în infrastructura UNSTPB din ultimii 50 de ani. În perioada care 

urmează facultatea ISB trebuie să se alăture eforturilor echipei manageriale a UNSTPB 

pentru realizarea celui mai important proiect managerial din istoria sa, respectiv: 

independența financiară, ca o garanție a îndeplinirii misiunii sale în domeniul învățării 

și predării, cercetării, dar și a afirmării responsabilității sociale. 

Managementul financiar trebuie să răspundă diverselor macro-provocări 

precum: bugete insuficiente alocate învățământului superior, cercetării și finanțării 

investițiilor publice pentru proiecte de dezvoltare a infrastructurii, și, în același timp, 



un context economic delicat ce limitează parteneriatul cu firme private. De asemenea, 

ultimii 4 ani ne-au arătat că facultatea noastră trebuie să fie pregătită financiar și 

pentru situații delicate, neașteptate și total noi. 

Cu toate că facultatea are la dispoziție puține instrumente financiare, consider 

că creșterea veniturilor poate fi stimulată prin: 

➢ Participarea la competiții de proiecte; 

➢ Utilizarea rațională a infrastructurii implicate în procesul educațional și de 

cercetare; 

➢ Atragerea de studenți străini în programele de studii de masterat și doctorat; 

➢ Crearea de parteneriate strategice cu mediul economic, financiar și social, care 

să aibă în vedere dezvoltarea unor centre de producție, consultanță sau de 

expertizare tehnică și proiectare, dar și a unor activități conexe; 

➢ Utilizarea acreditărilor RENAR a unor laboratoare pentru a oferi servicii de 

specialitate (în domeniul ingineriei produselor alimentare și microbiologie); 

➢ Optimizarea costurilor procesului educațional prin raționalizarea costurilor de 

funcționare a facultății; 

➢ Atragerea de parteneri finanțatori în susținerea programelor de studii. 

Managementul investițional va fi corelat cu procesul de investiții din UNSTPB, 

un accent deosebit punându-se pe modernizarea spațiilor existente și pe dotarea 

laboratoarelor didactice și de cercetare. 

Facultatea ISB va participa în continuare la implementarea în UNSTPB a unui 

sistem de management energetic și de eficiență de tip Smart Campus, unic în 

România. În același timp, consider că este importantă finalizarea acțiunii de dezvoltare 

a infrastructurii de date a universității și facultății, prin dotarea secretariatelor 

facultății, departamentelor și școlii doctorale cu echipamente moderne. 

Managementul administrativ va fi orientat către adoptarea exemplelor de 

bună practică din alte facultăți, pentru creșterea performanțelor, concomitent cu 

reducerea birocrației. 

Vor fi integrate procedurile actuale și se va extinde utilizarea instrumentelor 

digitale de lucru, astfel încât timpul necesar procesării documentelor să se diminueze 

iar gradul de transparență decizională să crească. La nivelul facultății noastre este 

implementat și adaptat setul de proceduri pentru eficientizarea activității elaborat de 

UNSTPB pentru a asigura compatibilizarea la nivel de management.  



Vor fi sprijinite demersurile departamentelor facultății și administrației de 

continuare a angajărilor pentru completarea posturilor vacante pentru personalul 

didactic auxiliar și nedidactic funcție de nevoia actuală și viitoare. 

 

9. RESPONSABILITATEA SOCIALĂ. COMUNICARE ȘI PARTENERIATE. 

TRANSFORMARE DIGITALĂ 
 

Zona de transformare digitală, comunicare și responsabilitate socială nu poate 

lipsi din planul managerial 2024 – 2029 al ISB. Evident, facultatea noastră trebuie să 

urmeze direcțiile UNSTPB marcate ca un capitol distinct și important în planul 

managerial al domnului Rector Mihnea COSTOIU. 

În contextul creșterii complexității administrative și al ariilor de activitate ale 

personalului universității, lansarea procesului de transformare digitală s-a dovedit a fi 

imperativ. Procesul de digitalizare al unei universități reprezintă o transformare ampla 

și complexa, implicând o serie de elemente - cheie pentru a asigura succesul și 

eficienta acestui demers. La fundamentul transformării digitale, procesul urmărește 

interoperabilitatea și eficientizarea proceselor administrative, însă o data cu 

dezvoltarea sistemelor, accentul cade într-o măsura din ce în ce mai mare pe 

experiența utilizatorilor finali, fie ei studenți, angajați sau personal academic. 

Digitalizarea universității și a facultății noastre a reprezentat o componenta 

esențială pentru întregirea viziunii cu privire la noul rol al universităților în societate. 

De la digitalizarea multora dintre serviciile dedicate studenților (MOODLE, Dubla-

Diploma, Erasmus+ UPB, TRAVELUPB, MyGuideUPB), la digitalizarea serviciilor 

dedicate comunității (TRAVELUPB, UPB Connect, EmSys HR, Platforma dedicata 

programelor postuniversitare), universitatea a integrat în ultimii 4 ani accelerat mediul 

digital în procesele sale administrative și academice.  

Perioada ,,Covid-19" a determinat reconfigurarea proceselor educaționale de 

la interacțiunea exclusiv ,,față-în-față" la mediul online, ceea ce a pus în centrul 

atenției faptul ca învățarea, predarea și tehnologia trebuie integrate pentru a genera 

educație de înaltă calitate, accesibilă și favorabila incluziunii.  

A apărut astfel și necesitatea unei abordări strategice privind dobândirea 

competențelor digitale pe tot parcursul vieții, prin utilizarea instrumentelor digitale (și 

ne referim aici mai ales la zona cadrelor didactice). Facultatea trebuie să continue pe 

acest drum și să sprijine întreg corpul profesoral în procesul continuu de obținere a 

acestor tipuri de abilități, de adaptare a procesului educațional de vremuri și epoci. 



Perioada 2020 – 2024 a fost o perioadă care a schimbat fundamental zona de 

responsabilitate socială și cea de comunicare. Familia ISB, ca parte a comunității 

UNSTPB, și-a definit noțiunea de responsabilitate socială odată cu experiențele 

Covid19 sau războiul din Ucraina. Evenimente inexistente până acum in experiența 

personală și profesională a actualilor angajați și studenți au condus la situații 

neprevăzute, manageriate prin adaptabilitate, coeziune, toleranță. 

Comunicarea la nivel de percepție publică a presupus pentru toată 

comunitatea ISB (cadre didactice, studenți, conducere) depășirea unor bariere și 

acceptarea elementelor noi și moderne ca instrumente utilizabile azi în 

managementul unei facultăți. Facultatea ISB a îmbrățișat viziunea UNSTPB legată de 

social – media, comunicare în mediu audio-vizual, marketizarea facultății, dezvoltarea 

unui eveniment dedicat facultății (PoliBioFest).  

Am participat în ultimii ani la toate evenimentele UNSTPB (Fest-uri), înțelegând 

că Universitatea noastră este o mare comunitate și că interacțiunea cu restul 

facultăților este esențială în creșterea calității activității noastre. Deschiderea noastră 

totală la vizitele elevilor de liceu și ciclu primar în laboratoarele didactice și de 

cercetare ale facultății a arătat preocuparea permanentă pentru viitor a conducerii 

facultății. Cred că drumul acesta trebuie urmat și în perioada următoare, chiar dacă 

uneori acest lucru ne scoate din zona de confort pe unii dintre noi. 

Viziunea pentru digitalizarea facultății noastre trebuie să urmeze pașii 

universității și are în vedere următoarele principii fundamentale: 

➢ Centrare pe student - furnizarea de resurse și servicii digitale care sa fie ușor de 
utilizat și accesibile, pentru a oferi studenților o experiență de învățare flexibila. 

➢ Centrare pe facultate - furnizarea de instrumente și resurse digitale care sa ajute 
facultățile sa fie mai eficiente și mai productive. 

➢ Digitalizarea trebuie sa fie centrată pe colaborare - crearea de platforme și 
instrumente digitale care sa faciliteze colaborarea, pentru a promova schimbul de 
cunoștințe și idei între studenți, facultate și personal. 

➢ Atenție pentru design-ul experienței utilizatorului serviciilor educaționale, care 
este supraîncărcat cu mesaje și servicii livrate prin mediul digital. 

➢ Acumularea etică de date analitice cu privire la procesele de predare-învățare 
(learning analytics) și îmbunătățirea continuă și iterativa a acestor procese, precum și 
a resurselor, platformelor și instrumentelor utilizate. 

Cu ajutorul Universității, în perioada 2024 – 2029 e imperios necesar ca site-ul 

facultății să capete o formă măcar într-o limbă de circulație internațională. De 

asemenea, disponibilitatea totală a facultății noastre de integrare în politica UNSTPB 

de comunicare social – media – audiovizual și participarea la evenimentele de 

promovare și creștere a vizibilității trebuie continuată în mandatul următor. 



CONCLUZII 

 

Programul meu managerial 2024 – 2029 știu că nu este perfect, mereu este loc 

de a îmbunătății. Acest lucru se poate face doar în echipă și alături de dvs, cadre 

didactice și studenți ai Facultății de Ingineria Sistemelor Biotehnice. Personal, îmi 

doresc două lucruri:  

➢ Aspectele bune la care am muncit din prima zi a mandatului de Prodecan cu 

determinare și implicare să fie păstrate și dezvoltate de viitoarea echipă de 

conducere a facultății, indiferent care va fi ea. În zona mea de atribuții, am făcut 

lucrurile cu responsabilitate, ancorat în prezentul real și privind mereu la viitor. 

➢ Al doilea aspect este legat de acest plan managerial; indiferent de numele 

viitorului Decan și de componența viitoarei echipe de conducere, mi-aș dorii 

pentru binele facultății noastre, să văd la finalul ciclului 2024 – 2029 cât mai 

multe puncte ale planului marcate ca realizate. Pentru mine acest lucru ar 

însemna enorm, ca ideile și viziunea mea de viitor, așternute azi pe hârtie, șă fie 

într-o bună măsură corecte și să contribuie la un viitor de succes al facultății din 

care fac parte cu mândrie. 

În mod evident, obiectivele propuse nu pot fi îndeplinite fără acordul și 

implicarea întregului personal al Facultății de Ingineria Sistemelor Biotehnice și fără 

girul și sprijinul conducerii Universității Naționale de Știință și Tehnologie Politehnica 

din București. 

 

 

Vă mulțumesc pentru atenție 

 și vă asigur de tot respectul meu! 


